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ZAHOŘANSKÉ AKCE

 

Čarodějnice v obci 
 

Pálení čarodějnic, také známé jako Filipojakubská noc, je historická tradice, která má kořeny 

hluboko v minulosti. Tato událost se koná každoročně 30. dubna a má mnoho podobných kultur po 

celém světě. Pálení čarodějnic je často spojováno s oslavou příchodu jara a symbolicky znamená 

vyhnání zimy a uvítání nového období plodnosti a růstu.  

 

Konec dubna je i v Zahořanech 

synonymem pro jednu z největších událostí 

roku - pálení čarodějnic. Zatímco se děti 

těšily na podívanou plnou plamenů a 

očekávaly vznášející se čarodějnici, dospělí 

byli plní očekávání vzrušení z tohoto 

komunitního rituálu. A letos nebylo jinak, i 

když masky byly trochu v ústupu - ale o tom 

více později. 

Dobrovolníci z řad zastupitelstva 

obce a občanů připravili tak velkou vatru, že 

by jeden mohl pomyslet, že se obec rozhodla přivést slunce blíže k Zemi. Plameny se tyčily vysoko, 

zářily do noci a odrážely se v očích nadšených obyvatel. 

Na scénu vstoupila se svým dílem Lída 

Pokorná, místní výtvarná umělkyně, spolu se svým 

výtvarným kroužkem, kteří vytvořili čarodějnici tak 

skutečnou, že někteří obyvatelé prohlásili, že vidí 

ducha z minulosti. Ale i přes její realistický vzhled, 

čarodějnice neměla šanci vůči plamenům. Byla to 

úchvatná podívaná, a i když některé děti možná měly 

noční můry o létajících čarodějnicích, všechny se 

shodly, že to rozhodně stojí za to. 

Když se před hostincem „U Pepíčka“ objevily první 

místní občané, bylo jasné, že obec Zahořany žije svou 

tradicí. Ale jedna věc byla letos trochu jiná – bylo málo 

masek. Ano, zdá se, že Zahořany má masku-fobii. 

Někteří se pokusili tvrdit, že jejich tváře byly přírodní 

masky, ale to už byla trochu natažená výmluva. Takže 

na příští rok, Zahořany, nezapomeňte na své masky! 

Takže to je vše z tohoto roku. Pálení čarodějnic 

v Zahořanech bylo opět velkolepou událostí. Obec se 

sešla, čarodějnice byla spálena a všichni se bavili. A 

příští rok? Určitě to bude ještě lepší. S maskami! 

PP foto: Petr Kučera 
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Setkání dříve narozených  

 

Bylo to setkání seniorů, které se konalo den 11.3. v místním sále obecního úřadu centru. 

Starší lidé se těšili na příležitost strávit čas spolu, sdílet příběhy a obnovit přátelství. V sále se 

připravily stoly s kávou a různými občerstveními a dokonce i pan starosta pekl…….. 

Když se senioři 

dostali do sálu, začali se 

srdečně vítat. Bylo slyšet 

smích a radostné hovory, 

když se vzájemně 

připomínali staré časy. 

Mnoho z nich se znají už 

desítky let, a tak bylo 

setkání pro ně zvlášť 

důležité. 

Během setkání 

bylo připraveno několik 

programových bodů. 

Nechyběla ani přednáška o tom co se v obci děje, co se v obci připravuje pro naše seniorní občany 

a debata co Vás trápí a chtěli by jste v obci zlepšit. Zároveň obecní úřad informoval o typech sociální 

podpory pro naše občany a jejich možnostech využití. Všichni poslouchali se zájmem a někteří se 

dokonce rozhodli, že začnou některý z programů aktivně využívat. 

Hrála se oblíbená hudba, na kterou starší lidé kdysi dováděli a tancovali. Někteří si dokonce 

vzpomněli na své mládí a ukázali, že v nich stále žije jiskra. 

Během setkání bylo také čas na vzpomínky. Senioři se rozdělili do menších skupin a sdíleli 

své příběhy a zážitky. Některé příběhy byly veselé, jiné dojemné, ale všechny ukazovaly na skvělé 

životní zkušenosti a moudrost, kterou senioři nabrali během svých dlouhých životů. 

Na konci setkání bylo cítit přátelství a radost ze společného času stráveného spolu. Starší 

lidé se rozloučili s úsměvy na tvářích a sliby, že se brzy zase setkají. Každý si odnesl do svých 

domovů novou Energii a pocit, že jsou součástí komunity, která o ně stojí. 

Taková setkání seniorů jsou důležitá nejen z důvodu sociální interakce, ale také pro udržení 

duševní a fyzické pohody. Jsou to příležitosti, kdy si starší lidé mohou vzpomenout na své životní 

úspěchy a cenné okamžiky a zároveň si vytvořit nové vzpomínky a přátelství. 

Těšíme se na další setkání.  

 

 

PP 
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Ukliďme Česko: „Ukliďme Zahořany“ 

Jak se podařila největší dobrovolnická akce roku 

 

Již tradičně se v celé České republice konala masová dobrovolnická akce s názvem Ukliďme 

Česko. Cílem akce bylo zbavit přírodu a veřejný prostor odpadků, které tam neodpovědní lidé 

zanechali. Akce se zúčastnilo více než 200 tisíc dobrovolníků, kteří vyčistili téměř 10 tisíc lokalit po 

celé zemi. Celkem bylo sesbíráno přes 2 tisíce tun odpadků, z toho asi 40 procent bylo 

recyklovatelných. 

 

Akce Ukliďme Česko má také vzdělávací a 

preventivní rozměr. Snaží se upozornit na problém 

nelegálního skládkování odpadků a motivovat lidi k tomu, 

aby si uvědomili, jaký dopad má jejich chování na přírodu 

a společnost. Akce také podporuje recyklaci a třídění 

odpadků jako efektivní způsob snižování objemu 

odpadků a šetření zdrojů. 

 

Akce Ukliďme Česko je příkladem toho, jak mohou lidé společně udělat něco dobrého pro 

svou zemi a planetu. Je to také příležitost k tomu, aby si lidé prohloubili svůj vztah k přírodě a 

navázali nová přátelství s ostatními dobrovolníky. Akce je otevřená pro každého, kdo chce přispět 

ke zlepšení životního prostředí a ukázat, že nám na něm záleží. 

 

Dne 1. dubna se Zahořany rozhodly zaútočit na odpadky. Přestože se na akci "Ukliďme 

Zahořany" sešla jen hrstka dobrovolníků, tito hrdinové se s velkou vervou vrhli do práce a uklidili 

naši krásnou obec od odpadků, které zde zanechali méně ohleduplní občané. 

 

Začalo se v 10 hodin dopoledne 

a práce je neopustila až do pozdního 

odpoledních hodin. Jejich nasazení a 

vytrvalost byly ohromující a výsledek 

jejich práce je patrný na každém rohu. 

Zahořany nyní vypadají čistěji, svěžeji a 

ještě více přivítají všechny návštěvníky 

svou krásou. 

 

Na tomto místě bych chtěl 

vyslovit velké poděkování všem 

dobrovolníkům, kteří se zúčastnili akce 

"Ukliďme Zahořany". Jejich úsilí a nasazení zaslouží největší uznání. Díky nim se Zahořany staly 

ještě lepším místem k životu. Tato akce je dokonalým příkladem toho, jak může malá skupina lidí 

vytvořit velký rozdíl. Děkujeme vám za vaši skvělou práci a těšíme se na další akce, kde se znovu 

setkáme a společně přispějeme k udržitelnosti a kráse naší obce.  
PP 
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Dětský den v obci Zahořany 

Pohádková cesta kolem rybníka 

 

Dne 3. června, se v obci Zahořany odehrálo velmi 

zvláštní a nezapomenutelné setkání. Děti a jejich rodiny z 

celé obce se shromáždily k oslavě Dětského dne, který byl 

letos obohacen o kouzelný motiv - pohádkovou cestu 

kolem rybníka. 

Dětský den byl otevřený pro všechny, kteří se chtěli 

podílet na radosti a zábavě. Nechybělo tedy na diváky ani 

na malé účastníky, kteří se s nadšením pustili do 

pohádkového dobrodružství. 

Ráno začalo shromážděním v dolní části obce, odkud se všichni vydali na cestu kolem 

místního rybníka. Cesta byla vyzdobena pestrými a veselými pohádkovými postavami, které 

dohromady tvořily rozmanitou scénografii pro tuto velkolepou událost. 

V průběhu dne měly děti možnost se setkat a interagovat s různými pohádkovými postavami. 

Tyto setkání nejenže rozveselily děti, ale také jim poskytly možnost učit se a objevovat nové 

pohádkové příběhy a dobrodružství. 

  

Nejen děti, ale i dospělí se plně zapojili do této akce. Přispěli k ní svými dovednostmi a talentem, 

aby tento den byl pro všechny nezapomenutelným zážitkem. 

Na konci dne bylo jasné, že Dětský den v obci Zahořany byl úspěšný. Tato pohádková cesta 

kolem rybníka přinesla radost a štěstí do srdcí všech účastníků a stala se základem pro mnoho 

příběhů, které budou vyprávěny v nadcházejících dnech a týdnech. 

To byl Dětský den v obci Zahořany - den plný radosti, smíchu a pohádkové kouzlo, které 

zanechalo v srdcích všech účastníků vzpomínky, na které se budou rádi vracet. 

 
PP 
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Fotogalerie z dětského dne 
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Májová pobožnost v kapličce sv. Ludmily  
 

Májové pobožnosti, tradice hluboko zakořeněné v křesťanské kultuře, se staly základem pro 

spojení a posílení víry v mnoha komunitách po celém světě. Jednou z takových akcí byla Májová 

pobožnost konaná 20. května v 11 hodin v malebné kapličce sv. Ludmily, kde celebroval vážený 

pan farář Jan Dlouhý z Mníšku. 

Situovaná uprostřed nádherné přírody, 

malá kaplička sv. Ludmily se stala domovem 

pro tuto inspirující událost. Tento sakrální 

prostor, který je obdivován pro svou 

jednoduchost a klid, se na tento den naplnil 

lidmi, kteří se přišli modlit a uctít svou víru. 

Přestože je kaplička sv. Ludmily malá, její 

zvláštní atmosféra a duchovní význam 

přitahuje věřící z blízkých i vzdálenějších míst. 

Pan farář Jan Dlouhý, který je známý 

svým hlubokým duchovním porozuměním a 

upřímným způsobem vyjadřování, celebroval 

Májovou pobožnost s obrovským zaujetím. 

Jeho slova byla plná naděje, útěchy a 

inspirace, což dále posilovalo víru 

přítomných. 

Pan Dlouhý promluvil o významu Májových pobožností, které slaví Marii, matku Ježíše, jako 

symbol lásky a pokory. Jeho slova poskytla uklidňující a povznášející zážitek pro všechny, kdo se 

zúčastnili. 

Májová pobožnost v kapličce sv. Ludmily byla také příležitostí pro komunitu sejít se a sdílet 

svou víru. V době, kdy se lidé často cítí izolovaní a odloučení, byla tato pobožnost krásným 

připomenutím síly a útěchy, kterou lze najít ve společenství. Po skončení pobožnosti mnoho 

účastníků sdílelo své pocity radosti a vděčnosti. 

Májová pobožnost v kapličce sv. Ludmily s 

panem farářem Janem Dlouhým byla silným a 

emotivním zážitkem pro všechny přítomné. Tento 

den poskytl věřícím příležitost k obnovení a 

prohloubení své víry a také k posílení vztahů se 

svými společenstvími. Udržuje tradici, která je 

nejen důležitá pro církev, ale také pro jednotlivé 

věřící, a připomíná všem hodnotu a sílu 

společenství. 

 

 

PP 



 

8 
 

ZAHOŘANSKÉ AKCE

 

Společné úsilí pro zelenější obec: Výsadba stromků lípy v 

okolí čističky 

 

Zastupitelstvo obce je potěšeno oznámit plánovanou výsadbu stromků lípy v okolí čističky, 

projekt, který se uskutečnil s aktivní účastí dobrovolných občanů naší obce. Vše začalo požadavkem 

paní Gabriely S. na zasazení zeleně a stromků v blízkosti jejich rodinného domu. Zastupitelstvo 

obce mělo ihned jasno, jelikož tento krok je součástí našeho dlouhodobého cíle zlepšit životní 

prostředí a vytvořit zdravější a zelenější obec. 

 

Lípa, jakožto národní strom České 

republiky, je symbolickým a historicky 

důležitým stromem pro naši kulturu. Její 

výsadba nejen přispěje k estetické hodnotě 

dané oblasti, ale také podpoří místní 

ekosystém a zvýší biodiverzitu. 

 

Zelenější budoucnost Zahořan právě 

započala výsadbou stromků lípy na pozemku 

u čističky. Tato akce, která byla 

zorganizována ve spolupráci s panem 

starostou, dobrovolníky a jejich dětmi, ukazuje naši snahu o trvale udržitelný a zelený život v naší 

obci. 

 

Dobrovolníci, pan starosta a děti s lopatami v rukou a s úsměvy na tvářích pracovali společně 

na tom, aby Zahořany byly krásnější a zdravější. Jejich spolupráce nebyla jen o výsadbě stromů, 

ale také o vytváření silných vazeb mezi generacemi a o vytváření pocitu společenství. 

 

Tato akce je jen začátek. Na základě podnětů 

našich občanů budou následovat další 

dobrovolnické projekty výsadby zeleně, což 

nám pomůže ještě více zkrášlit naše krásné 

Zahořany. 

 

Na tomto místě bych chtěl upřímně 

poděkovat všem dobrovolníkům, kteří se 

zúčastnili výsadby lípy. Jejich úsilí a nasazení 

významně přispělo k tomu, aby naše obec 

byla ještě zelenější a krásnější. Děkujeme 

vám za vaši skvělou práci a těšíme se na další akce, kde se znovu setkáme a společně budeme 

pokračovat v zelené misi. 

 

 

PP 
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Revitalizace zeleně kolem obecního úřadu: Nový trávník 

pro krásnější prostředí 

 

Zastupitelstvo obce ve spolupráci s hostincem „U Pepíčka“ pomohlo zrealizovat vysazení 

nového trávníku kolem obecního úřadu, což je dalším krokem k vytvoření přívětivějšího a 

atraktivnějšího prostoru pro všechny občany. 

Vysazení nového trávníku je důležitým prvkem v našem úsilí o zlepšení vizuální estetiky a 

zdravého prostředí kolem úřadu. Nový trávník byl pečlivě vybrán tak, aby byl odolný, trvanlivý a 

snadno udržitelný. To znamená, že obyvatelé obce se budou moci těšit na zelený a dobře 

udržovaný trávník po celý rok. 

V rámci tohoto projektu byla provedena příprava půdy pro nový trávník. To zahrnuje 

odstranění starého trávníku, ošetření půdy a příprava pro nové osivo. Tento proces zajišťuje, že 

nový trávník má mít nejlepší možné podmínky pro růst a prosperitu. 

Důležitým aspektem projektu je také udržitelnost. Zastupitelstvo je odhodláno ke snižování 

dopadů na životní prostředí, a proto byl nový trávník vysazen s ohledem na ekologickou 

udržitelnost. To zahrnuje použití místně přizpůsobených druhů trávy a ekologických metod péče o 

trávník. 

Realizace tohoto projektu zahrnuje také údržbu nově vysázeného trávníku. Hostinec „U 

Pepíčka“ se postará o pravidelné zavlažování, hnojení a sečení trávníku, aby byl vždy v nejlepším 

možném stavu. 

Tento nový trávník bude mít pozitivní dopad na estetický vzhled obecního úřadu a přispěje 

k pocitu pohody a klidu pro všechny návštěvníky.  

 

Plány na vytvoření posezení pro seniory u knihobudky: 

Komfort a pohodlí v centru naší obce 

Zastupitelstvo obce oznámilo své plány na vytvoření nového posezení pro seniory u 

knihobudky. Tento projekt má za cíl zlepšit kvalitu života našich seniorů tím, že jim poskytne 

pohodlné a přístupné místo pro odpočinek, čtení a setkávání se s ostatními občany. 

Plán zahrnuje instalaci dvou nových laviček poblíž knihobudky. Tyto lavičky budou vyrobeny 

z odolných a trvanlivých materiálů, které jsou navrženy tak, aby vydržely povětrnostní vlivy a nabídly 

pohodlí a podporu pro uživatele. Lavičky budou umístěny tak, aby senioři měli snadný přístup k 

knihám z knihobudky a zároveň mohli vychutnat klid a pohodu okolního prostředí. 
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Kromě laviček bude také 

vybudován nový chodníček, který 

usnadní přístup k tomuto posezení. 

Chodníček bude vyroben z pevného 

a protiskluzového materiálu, což 

zajistí bezpečný a pohodlný pohyb v 

této oblasti. Jeho umístění a šířka 

budou pečlivě navrženy tak, aby 

byly v souladu s potřebami seniorů a 

ostatních občanů obce. 

Dále bude přistaven koš na 

odpadky, aby se udržovala čistota a 

pořádek v oblasti posezení. Tímto způsobem chce zastupitelstvo povzbudit k udržování čistoty v 

prostoru posezení a zároveň poskytnout návštěvníkům snadné řešení pro znečišťování. 

Tento projekt je součástí širšího úsilí zastupitelstva o zlepšení kvality života v obci, a to 

zejména pro naše seniory. Věříme, že tato nová posezení poskytnou pohodlné a příjemné místo 

pro naše seniory k odpočinku, k čtení a ke komunikaci s ostatními. 

S těmito plány na vytvoření posezení pro seniory se těšíme na to, jak tento nový prostor 

obohatí životy obyvatel naší obce. 

 

PŘIPRAVUJEME

 

Realizace stavební zakázky na pěší infrastrukturu v okolí 

autobusových zastávek 

S důrazem na bezpečnost, pohodlí a dostupnost pro všechny obyvatele, je plánována 

důkladná rekonstrukce a rozšíření pěší infrastruktury v okolí místních autobusových zastávek. Tato 

stavební zakázka, v hodnotě 1.173.396,-Kč, je financována ze Státního fondu dopravní 

infrastruktury (SFDI), přičemž se předpokládá, že práce začnou na počátku června a skončí 

nejpozději koncem října. 

Projekt zahrnuje výstavbu nového chodníku, který bude sloužit jako důležitá tepna pro pěší 

v oblasti. Celková délka nově vytvořených chodníků dosáhne přibližně 150 metrů, čímž se zlepší a 

zjednoduší pěší přístup k autobusovým zastávkám. Tento nový chodník bude navržen a vybudován 

s důrazem na bezbariérovost, aby byl dostupný a bezpečný pro všechny obyvatele, včetně těch s 

omezenou mobilitou nebo zrakovým postižením. Navíc budou provedeny úpravy na dvou stávajících 

autobusových zastávkách. Tyto změny zahrnují vytvoření bezbariérových vstupů a vylepšení 

všeobecné bezpečnosti a přístupnosti.  

PP 
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Dalším důležitým aspektem tohoto projektu je vybudování bezbariérového místa pro 

přecházení a přechod pro chodce. Tyto prvky jsou klíčové pro zajištění bezpečnosti chodců při 

překonávání silnic, zvláště v oblastech s vysokým objemem dopravy, jako jsou autobusové 

zastávky. 

Pro zvýšení bezpečnosti, zvláště v nočních hodinách, bude nově vybudovaný přechod 

osvětlen. Tato vylepšení nejenže zlepší viditelnost pro řidiče, ale také poskytnou chodcům jistotu při 

přecházení silnic v noci. 

Je důležité zdůraznit, že i přes rozsáhlé stavební práce budou všechny dopravní trasy 

udržovány v provozu. Během stavby bude jízdní pruh zúžen a rychlost snížena, aby byla zajištěna 

bezpečnost pracovníků na stavbě a cestujících. Kromě toho bude zajištěna možnost průchodu do 

přilehlých objektů pro obyvatele a návštěvníky, což znamená, že přístup k domovům a podnikům 

nebude během stavby omezen. 

Tento projekt je jasným závazkem k bezpečnosti a přístupnosti pro všechny obyvatele 

našeho města. Je to významná investice do infrastruktury, která přispěje k zvýšení kvality života pro 

všechny občany, zvláště pro ty, kteří jsou nejvíce závislí na veřejné dopravě a pěší infrastruktuře. 

Díky těmto vylepšením se naše místo stane bezpečnějším a přívětivějším místem pro život.  

 

  

PP 
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Plány na nové multifunkční hřiště v obci.  
 

Zastupitelstvo obce oznámilo své plány na budoucí výstavbu multifunkčního hřiště jako 

součást svého úsilí rozšířit rekreační možnosti pro občany. Hřiště by se nacházelo za budovou 

obecního úřadu.  S návrhem na využití hřiště pro nohejbal, volejbal, basketbal a fotbal, byla podána 

žádost o finanční podporu z dostupných dotačních titulů. 

 

Návrh na výstavbu hřiště je navržen tak, aby byl co nejvíce využitelný a přizpůsobitelný pro 

různé sporty. Plány zahrnují všechny nezbytné prvky pro hraní výše uvedených sportů - 

basketbalové koše, fotbalové branky, nohejbalové a volejbalové sítě. Povrch hřiště by měl být z 

kvalitního a odolného materiálu, který je bezpečný pro všechny věkové skupiny a umožňuje snadné 

přizpůsobení pro různé sporty. 

 

Financování tohoto ambiciózního projektu je závislé na schválení žádosti o dotaci 

z dotačního titulu na obnovu venkova pro obce do 3000 občanů. Tato dotace by pokryla náklady na 

materiály, stavební práce a další aspekty spojené s výstavbou hřiště, což by jinak bylo pro obec 

finančně náročné.Jedním z hlavních cílů tohoto projektu je podpořit tělesnou aktivitu a zdravý životní 

styl mezi občany obce. V případě schválení dotace bude multifunkční hřiště dostupné pro všechny 

obyvatele bez ohledu na věk nebo fyzickou kondici. Zastupitelstvo doufá, že hřiště se stane 

populárním místem pro rodiny, mladé lidi i starší občany. 

 

Plánování hřiště je také součástí širšího plánu obce na rozvoj místní infrastruktury a posílení 

společenské soudržnosti. Zastupitelstvo věří, že sportovní aktivity mohou přispět k lepšímu 

propojení obyvatel a vytvoření silnějšího smyslu pro komunitu. 

 

Celkově lze říci, že plánované multifunkční hřiště představuje významný krok k zlepšení kvality 

života v obci. S potenciální podporou se těšíme na realizaci tohoto projektu a na to, jak hřiště obohatí 

životy místních obyvatel. 

 
PP 
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Bezprostřední plány na opravu schodů v obecním úřadu 

 

S rostoucí potřebou výměny schodnic a montáže nového zábradlí na schodišti obecního 

úřadu, zastupitelstvo obce načrtlo bezprostřední plány na zvládnutí této krizové situace. Tento 

problém představuje vážné bezpečnostní riziko pro občany a zaměstnance úřadu, a proto vyžaduje 

rychlou a efektivní akci. 

 

Dlouhodobé opotřebení a degradace schodnic 

vedly k jejich nestabilní a potenciálně nebezpečné 

situaci. Oprava bude zahrnovat výměnu všech 

schodnic za nové, což výrazně zlepší bezpečnost  

a přístupnost schodiště.  

 

Zastupitelstvo již přijalo potřebné kroky k tomu, 

aby byly schodnice vyměněny co nejdříve, s cílem 

minimalizovat přerušení běžného chodu obecního 

úřadu. 

 

Kromě výměny schodnic je také naplánována montáž nového zábradlí. Staré zábradlí již 

nesplňuje bezpečnostní normy a je třeba ho nahradit. Nové zábradlí bude navrženo tak, aby bylo 

pevné, bezpečné a snadno použitelné pro všechny návštěvníky úřadu. 

 

Oprava schodů je jednou z nejdůležitějších 

otázek, které v současné době obec řeší. Bezpečnost 

občanů a zaměstnanců úřadu je prioritou 

zastupitelstva, a proto se jedná o akci, kterou je nutné 

provést co nejdříve. 

 

Zastupitelstvo je plně vědomo vážnosti situace 

a je odhodláno k tomu, aby zajistilo, že oprava schodů 

bude provedena efektivně a rychle. Je naší 

odpovědností zajistit, že obecní úřad je bezpečné a 

přístupné místo pro všechny občany. 

 

Tento zásah je nezbytný k tomu, aby byla 

zachována bezpečnost a pohodlí v našem obecním 

úřadu. Zastupitelstvo je odhodláno k tomu, aby se z 

této situace poučilo a zajistilo, že se podobné problémy 

v budoucnu nebudou opakovat. Děkujeme za vaši 

trpělivost a pochopení v řešení této důležité záležitosti.  

 

 

 

PP 
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Plány na renovaci obecního úřadu a společenského sálu. 

 

Zastupitelstvo obce oznámilo ambiciózní plány na zásadní renovaci obecního úřadu, a 

především přidruženého společenského sálu. Jedná se o komplexní zateplení budovy, zateplení 

stropů a obnovu pódia, což představuje významný krok k modernizaci těchto klíčových místních 

zařízení. 

Jedním z hlavních cílů 

rekonstrukce je zvýšení 

energetické efektivity budovy. 

Tento cíl bude dosažen 

především díky zateplení 

stropů a celkovému zateplení 

budovy. Tyto úpravy by měly 

vést k výraznému snížení 

nákladů na vytápění a zlepšení 

komfortu pro všechny, kdo 

budovu využívají. Zateplení 

stropů a budovy bude 

prováděno s použitím 

moderních materiálů, které 

nabízí vysokou izolační schopnost a dlouhou životnost.  

Další významný aspekt rekonstrukce je obnova pódia v společenském sále. Pódium je 

centrální prvek sálu, který se využívá pro řadu kulturních a společenských akcí. Jeho obnova 

zahrnuje nejen modernizaci konstrukce a povrchů, ale také zlepšení technického vybavení, jako je 

osvětlení a zvuková technika. 

Projekt také zahrnuje kompletní přepracování zdroje vytápění budovy. Nový systém bude 

efektivnější, ekologičtější a bude lépe sloužit potřebám budovy. Je důležité zdůraznit, že všechny 

tyto úpravy budou provedeny s cílem minimalizovat dopad na provoz úřadu a sálu. 

Tato renovace je významným krokem pro 

obec, neboť modernizuje a zlepšuje dvě klíčová 

městská zařízení. Díky těmto změnám bude obecní 

úřad a společenský sál lépe sloužit občanům, ať už 

jde o výkon úředních povinností nebo účast na 

kulturních a společenských akcích. 

S těmito plány na renovaci se obec těší na to, 

jak bude moci lépe sloužit svým občanům a jak se tyto 

změny projeví v jejich každodenním životě. 

 PP 
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Výstavba nového workoutového hřiště 

 

Zahájení výstavby nového workoutového hřiště v 

krásné lokalitě u rybníka přináší očekávané výhody a radosti 

pro místní komunitu. Předpokládané otevření tohoto 

sportovního zařízení je naplánováno na červenec 2023, čímž 

se otevírají nové možnosti pro zdravý životní styl a outdoorové 

aktivity. 

Projekt workoutového hřiště vychází z rostoucího zájmu 

o cvičení na čerstvém vzduchu a vylepšení fyzické kondice. 

Komplex bude obsahovat pět různých posilovacích strojů, 

které pokryjí širokou škálu cviků a nabídnou uživatelům možnost zaměřit se na různé svalové 

skupiny.  

Zařízení budou zahrnovat stroje pro cvičení horní části těla, jako jsou pull-up bary a paralelní 

hrazdy, stroje pro posilování dolní části těla a cardio zařízení, jako jsou krokové stroje a air walkers. 

Všechny stroje budou pevně ukotveny a odolné vůči povětrnostním vlivům, takže poskytnou 

bezpečný a trvalý zdroj tělesné aktivity. 

Lokalita u rybníka je ideální místo pro takový projekt. Přírodní prostředí nabízí klidnou a 

relaxační atmosféru, která doplňuje fyzickou námahu cvičení. Kromě toho blízkost vody přináší další 

možnosti pro rekreační aktivity, jako je plavání nebo rybaření. 

Samotná výstavba hřiště aktuálně 

probíhá v úzké spolupráci s místními 

orgány a dodržovat všechny stavební a 

bezpečnostní normy. Před zahájením 

výstavby bude provedena důkladná 

kontrola prostoru, aby se zajistilo, že 

nebude narušena místní fauna a flora. 

Workoutové hřiště u rybníka bude 

bezplatně dostupné pro veřejnost a 

představuje novou investici do zdraví a 

wellness místní komunity. Přestože 

cvičení na volném vzduchu může být 

náročné, přínosy pro zdraví a pohodu 

jsou neocenitelné.  

Díky novému workoutovému hřišti 

budou místní obyvatelé další možnost, jak se zapojit do aktivního životního stylu a využít přírodní 

krásy svého okolí. Těšíme se na červenec 2023, kdy bude toto skvělé zařízení otevřené a 

připravené přivítat první návštěvníky. 

 

PP 
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Paní Marie Rysová: Neúnavná síla a pilíř SDH Zahořany 

 

Paní Marie Rysová je osobností, která výrazně ovlivnila historii Sboru dobrovolných hasičů 

SDH Zahořany. Její příběh je plný oddanosti a obětavosti pro komunitu, kterou zastupuje. 

V roce 1988, paní Rysová přestoupila z SDH 

Bojanovice, kde vedla družstvo žen, do SDH Zahořany. 

Tento krok značil začátek jejího dlouholetého působení v 

Zahořanech, které trvá dodnes. Bylo jasné, že tato zkušená 

hasička přináší do sboru bohaté zkušenosti a nadšení. 

O čtyři roky později, v roce 1992, se stala starostkou 

SDH Zahořany, pozici, kterou zastávala po celé desetiletí, až 

do roku 2002. Během této doby prokázala své vůdcovské 

schopnosti, a především oddanost sboru a obci.  

V roce 1995 se její angažovanost a význam pro obec 

projevily ještě více, když se jako členka SDH podílela na 

opravě místní kapličky. Tento akt nejen posílil její uznání 

mezi ostatními členy sboru, ale také ukázal její hluboký zájem 

o záležitosti obce a péči o místní komunitu. 

Téhož roku se paní Rysová ujala role členky revizní 

komise na okresní úrovni v Praze-západ, což znamenalo 

zodpovědnost za kontrolu činnosti a finančního hospodaření 

SDH na okresní úrovni. Tuto roli zastávala po dobu deseti let 

až do roku 2005. 

Rok 2005 byl zlomovým rokem pro SDH Zahořany. Sbor se ocitl v útlumu a čelil hrozbě 

zániku. Paní Rysová se však nehodlala vzdát. Spolu s Petrem Kšanou ml. se stala hnací silou 

obnovy činnosti sboru a jejich úsilí zabránilo zániku SDH Zahořany. 

Tato neúnavná práce a obětování v 

podobě času a úsilí pro SDH Zahořany byly 

záhy oceněny. Důkazem toho jsou poháry, 

které SDH Zahořany získává na soutěžích, 

což je jasná odměna za tvrdou práci a 

odhodlání, které paní Rysová přinesla do 

sboru. 

V roce 2023 byla její neúnavná práce 

a věrnost SDH Zahořany oceněna jedním z 

nejvyšších ohodnocení – řádem sv.Floriana. 

Toto ocenění slouží jako významné uznání 

její dlouholeté služby a významného 

příspěvku k SDH Zahořany. 
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Paní Marie Rysová je pravou hrdinkou dobrovolného hasičství. Její obětavost, oddanost a 

neúnavná práce jsou skutečným příkladem hodnot, které tato organizace zastupuje. Její odkaz 

inspiroval a nadále inspiruje mladé generace hasičů a je jasným důkazem toho, že srdce 

dobrovolného hasiče je srdce plné odhodlání a vůle pomoci. 

 

Jakub Hais: Střelec, který branku nemíjí. 

 

Hned jak se zahořanské slunce sklonilo nad 

horizont, ozval se výstřel. Ale to nebyl žádný 

obyčejný výstřel. Byl to stý gól, který Jakub Hais z 

týmu HT Rum Zahořany, vypálil do sítě. 

V tomto sportu jsme svědky mnoha bitev. Ale 

žádná z nich nemá takovou sílu, jako ta, kterou 

předvádí Jakub na fotbalovém hřišti. Jeho 

schopnost procházet obranou, jako by to byly pouhé 

papírové překážky, je něco, co těžko popíšete, 

pokud jste to neviděli na vlastní oči. 

Ale tento den byl jiný. Tento den se Jakub 

stal legendou. Své kovbojské boty si vyměnil za 

kopačky, jeho běžné zbraně nahradil fotbalový míč 

a předvedl svou neuvěřitelnou schopnost. A v tom 

okamžiku, kdy míč opustil jeho nohu a zamířil přímo 

do sítě, se stal něčím víc než jen fotbalistou. Stal se 

legendou. 

Tento stý gól byl tím nejdůležitějším, 

nejsilnějším a nejkrásnějším gólem, jaký kdy vstřelil. 

Byl to gól, který zanechal stopu v historii HT Rum 

Zahořany a gól, který zanechal dojem na každého, 

kdo měl to štěstí, že tam byl a viděl to na vlastní oči. 

A tak dnes, v této chvíli, kdy se západní slunce sklání a osvětluje to fotbalové hřiště, 

vzdáváme hold Jakubu Haisovi. Klobouk dolů před tvým úspěchem. Tvůj stý gól nebyl jen znamením 

tvého talentu a tvrdé práce, ale také symbolem tvé odvahy a odhodlání. A za to tě oslavujeme. 

Na závěr bych chtěl pogratulovat Jakubu Haisovi. Střelec ze Zahořan, který se stal legendou. 

Tvůj stý gól bude navždy zapsán do kroniky HT Rum Zahořany zlatým písmem a my se na něj 

budeme vždy s úctou a obdivem dívat.  

 

 

PP 
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Nepořádek u kontejnerů a dětského hřiště 

 
S velkým znepokojením a lítostí se musíme zabývat dvěma otázkami, které se stávají stále 

častějšími a závažnějšími v naší obci - nedodržování pořádku na dětském hřišti u rybníka a 

nezákonným vyhazováním stavebních odpadů do kontejnerů s komunálním odpadem. 

 

Nejdříve se podívejme na dětské hřiště u rybníka. Místo, 

které by mělo být oázou radosti a zábavy pro naše nejmenší, 

se stává místem nepořádku. Je třeba si uvědomit, že jakákoli 

nedbalost a neúcta k těmto veřejným prostranstvím má přímý 

dopad na naše děti a na to, jak vnímají své okolí. Je to smutné 

a zbytečné, a musíme to změnit. 

 

Druhý problém, kterým se musíme zabývat, je 

nezákonné vyhazování stavebního odpadu do kontejnerů na 

komunální odpad. Nejenže je to proti zákonu, ale také zvyšuje 

náklady na svoz odpadu. Jak můžeme očekávat, že budeme mít čistou a udržitelnou obec, když 

někteří z nás porušují základní pravidla a regulace? 

 

Stavební odpad zvyšuje váhu odvezeného odpadu 

a tím zvyšuje náklady na jeho odvoz. Jsme nuceni přiznat, 

že pokud se toto chování nezlepší, budeme nuceni zvýšit 

poplatky za svoz odpadu. To je něco, co bychom neradi 

dělali, ale budeme muset, pokud se nepřestane s 

nezodpovědným zacházením s odpady. 

 

Vyzýváme všechny občany Zahořan, aby se 

chovali odpovědně a dodržovali pravidla a regulace. Naše 

obec je místem, kde chceme, aby byl respektován pořádek a čistota. Je to naše společná 

odpovědnost a doufáme, že každý z nás si to uvědomí. 

 

 

Rychlost v obci 

 
Situace kolem překročení rychlosti v obci se stává vážnější a je na 

čase, abychom se k tomu postavili čelem. Nejde jen o otázku pravidel a 

zákonů, jde o otázku bezpečnosti a ohleduplnosti vůči ostatním. 

Není tajemstvím, že někteří občané Zahořan mají tendenci nechat se 

unést svými vozidly. Překročení rychlosti v obci se stalo příliš běžným jevem 

a je zřejmé, že je třeba zasáhnout. Představte si, že jste rodičem a vaše děti 

hrají venku, zatímco auta prohánějí ulicemi rychleji, než je povoleno. 

PP 
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Měli bychom si připomenout, že silnice nejsou závodní tratě. Naše 

obec je místem, kde žijeme a kde by měli všichni cítit bezpečí. Překročení 

rychlosti vytváří rizika, která jsou naprosto zbytečná a neodpustitelná.  

Náš apel je jednoduchý: zpomalte. Respektujte omezení rychlosti. 

Pamatujte, že na silnicích nejste sami. Naše děti, naši sousedé, naši přátelé 

- všichni používáme tyto silnice.  

Překročení rychlosti není „kulturní“. Je to bezohledné, nebezpečné a 

neslušné vůči všem ostatním uživatelům silnice. Pokud chcete rychle jezdit, jděte na závodní dráhu. 

Ale naše ulice v Zahořanech nejsou místem pro rychlou jízdu. 

Vyzýváme všechny občany, aby dodržovali omezení rychlosti. Pokud to nedokážete, 

připravte se na následky. Bezpečnost našich občanů je pro nás prioritou. Zahořany jsou místem pro 

život, ne pro závody. 

 

 

ZA HUMNY

 

Dopravě ulehčí nová okružní křižovatka 
 

Během roku 2023 bude na 

výjezdu z města Mníšek pod Brdy za 

dálničním mostem vybudována 

křižovatka s kruhovým objezdem. 

Stavba by měla být zahájena v červnu 

a potrvá pět měsíců. 

 

Kruhová křižovatka má ulevit 

přetížené dopravě na křižovatce 

zejména v ranních hodinách, kdy se 

při výjezdu z města tvoří kolony aut. 

Plynulost dopravy a respektování 

dopravních předpisů by mělo zároveň snížit počet dopravních nehod v tomto úseku na minimum. 

Autorem projektové dokumentace je Ateliér projektování inženýrských staveb s. r. o. 

Podoba nové křižovatky 

 

Stávající styková křižovatka (na fotografii) je upravena na křižovatku okružní s průměrem 28 

m. Středový ostrov má průměr 11,4 m. Bude opatřen humusem,  osázen pokryvnými keři (Skalník 

Dammerův) a oset travním semenem. Vzrostlá zeleň by neměla omezovat řidiče ve výhledu. Ostrov 

je lemován pojížděným prstencem o šířce 2,1 m, který umožňuje průjezd rozměrnějších vozidel 

(návěsu 16,5 m, přívěsu 18,7 m a kloubového autobusu 18 m). Okružní pás je navržen v šířce 6,2 

m.  

PP 
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Křižovatka má tři paprsky (II/116 ve směru Praha, Řevnice, II/116 ve směru Nový Knín, Nová 

Ves pod Pleší a III/11626 ve směru Mníšek pod Brdy). Na všech paprscích odděluje protisměrné 

jízdní pruhy dopravní ostrůvek trojúhelníkového tvaru o šířce 2,5 m. Hrany ostrůvku jsou podél 

okružního pásu zaobleny poloměrem 0,5 m a mezi jízdními pruhy poloměrem 0,75 m. Napojení 

všech paprsků křižovatky jsou řešena obdobně.  

 

Vjezdy jsou navrženy v šířce 4,25 m, respektive 4,5 m u severního paprsku, výjezdy jsou 

navrženy v šířce 5 m. Vjezdové větve jsou napojeny poloměrem 12 m a výjezdové větve jsou 

napojeny poloměrem 24 m. 

 

Postup prací ve třech etapách Stavba kruhové křižovatky bude dokončena do pěti měsíců od 

zahájení, což si vyžádá stanovení objízdných tras pro automobilovou dopravu. Stavba bude 

rozdělena do tří etap, aby dopad na dopravu byl co možná nejnižší. Detailní etapizace a 

harmonogram prací budou zhotovitelem zveřejněny v průběhu příštích týdnů. 

 

 

 

Představení studie Svazkové školy pod Skalkou 

 

  Nutnost výstavby další základní školy v Mníšeckém 

regionu potvrdila Demografická studie zpracovaná v roce 2020. 

Počet žáků žijících v regionu totiž výrazně převyšuje maximální 

kapacitu všech základních škol, které se tu nachází! 

 

PP 
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Především za účelem výstavby a provozu nové budovy Svazkové školy byl v loňském roce 

vytvořen Dobrovolný svazek obcí Svazková škola pod Skalkou (dále jen DSO), který má 14 členů 

(Mníšek pod Brdy, Bojanovice, Bratřínov, Černolice, Čisovice, Hvozdnice, Jíloviště, Klínec, Kytín, 

Líšnice, Nová Ves pod Pleší, Řitka, Trnová a Zahořany).  

 

Architektonická studie 

Začátkem března dokončil ateliér APRIS 3MP architektonickou studii nové základní 

devítileté školy a předal ji k rukám DSO. Následovala její prezentace na Ministerstvu školství, 

mládeže a tělovýchovy ČR (dále jen MŠMT) a potom i zástupcům Parlamentu ČR. 

 

 

Lokalita 

Nová Svazková základní škola pod Skalkou (dále jen Svazková škola) má být postavena na 

pozemku č. parc. 1958/5 v Mníšku pod Brdy, který je v současnosti využíván jako orná půda. 

Nachází se napravo od garáží v Řevnické ulici (zhruba na úrovni ulic 9. května a Pod Skalkou). 

Pozemek pro stavbu školy byl loni zakoupen od Římskokatolické farnosti Mníšek pod Brdy. 

Plocha pro výstavbu Svazkové školy má velikost 1,48 ha (zhruba 150 × 100 metrů). Podle studie 

bude zastavěná plocha tvořit 40 %, zpevněná 34 % a zeleň 26 %. 

 

Tělocvičny 

Studie navrhuje do vnitřního prostoru umístit dvě tělocvičny. Velká tělocvična má hřiště o 

ploše 40 × 20 metrů a tribunu. Hrací plocha o této velikosti již umožňuje pořádání krajských soutěží 

a je zde možné organizovat i florbalové turnaje. Malá tělocvična má herní plochou o velikosti 12 × 

24 metrů. Společné zázemí obou tělocvičen tvoří nářaďovna a šest šaten. 

https://www.zpravyzmnisku.cz/wp-content/uploads/2023/04/vizualizace.jpg
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Podlaží a střechy 

 

Svazková škola bude mít dvě 

nadzemní a jedno podzemní podlaží. Díky 

sklonu pozemku se zařezává do terénu. Ze 

severu se uplatňuje jako jednopatrová, 

směrem ke Starému sídlišti jako 

dvoupatrová a v jihovýchodním rohu 

(směrem ke Sběrnému dvoru) vystupuje nad 

terén podzemní podlaží a tím umožňuje 

vstup do dvora a Základní umělecké školy. 

Předpokládaný obestavěný prostor 

Svazkové školy činí 65 000 m³. 

Většina střech je navržena jako vegetační. Na střeše objektu je navrženo 357 ks fotovoltaických 

panelů s celkovým výkonem 150 kW pro pokrytí potřeb objektu. 

 

Kapacita školy 

Svazková škola je navržena pro 540 žáků v osmnácti paralelních třídách po třiceti žácích v 

každém ročníku 1. až 9. třídy. 

 

Jídelna 

Provoz školní jídelny je navržen pro 800 

jídel denně (z toho 260 pro vývoz mimo objekt). 

Zásobování se uvažuje dvojicí zásobovacích 

výtahů. 

 

Základní umělecká škola 

 

Odděleně od ostatních provozů je navržena Základní umělecká škola (dále jen ZUŠ) 

v podzemním podlaží s vlastním vchodem. Její součástí jsou výtvarná dílna, taneční sál, keramická 

dílna, učebna pro film, fotokomora, velká hudebna a několik menších hudeben sloužících k 

individuální výuce.Z haly ZUŠ je přístupný byt školníka. Všechny vnitřní prostory Svazkové školy 

jsou navrženy tak, aby byly přehledné, čitelné a snadno se v nich orientovalo. 
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Venkovní prostory 

 

Jádro školy tvoří venkovní dvůr ve vazbě na jídelnu. Je částečně krytý pro účely venkovního 

stravování. Je přístupný také venkovním průchodem a může tak sloužit mimo výuku pro účely 

společenských akcí. V části dvora je navrženo pobytové schodiště sloužící zároveň jako hlediště. 

Součástí dvora jsou zvýšené záhony, které je možné používat pro pěstování bylin malých keřů s 

jedlými plody a uprostřed zpevněné plochy by mohl stát listnatý strom (Platan javorolistý), který by 

poskytoval stín a zlepšoval mikroklima dvora. 

 

Financování výstavby 

 

Architekti ve své studii vypočítali náklady na výstavbu Svazkové školy (vycházeli z cen 

platných v roce 2022) na téměř 955 miliónů Kč s DPH.Svazek usiluje o získaní dotace z MŠMT, 

která je pro výstavbu klíčová. V jednání je také spolufinancování ze Státního fondu životního 

prostředí ČR, případně od Ministerstva financí. 

 

Členské obce DSO se na nákladech 

budou také podílet. Celková částka pro 

jejich finanční spoluúčast není dosud 

známa, ale jednotlivé procentuální podíly 

jsou vypočítány podle počtu plánovaných 

žáků ve Svazkové škole: Řitka 20 %, 

Čisovice 11 %, Kytín a Klínec po 9 %, 

Líšnice 7 %, Zahořany 4 %, Trnová 3 %, 

Hvozdnice, Černolice, Jíloviště a 

Bojanovice po 1 %, Bratřínov a Nová Ves 

pod Pleší méně než 0,5 %. Město Mníšek 

pod Brdy se investičně podílí (30 % = 166 

žáků) vkladem pozemku pro výstavbu, ale 

jen do výše jeho ceny. 

 

Další postup 

Dalším krokem je zadání veřejné zakázky na výběr zhotovitele projektové dokumentace 

včetně autorského dozoru.Pokud všechny ostatní návazné kroky půjdou bez problémů (zhotovení 

projektu změna Územního plánu, získání všech potřebných povolení, získání finanční dotace atd.), 

tak by mohla Svazková škola stát již v roce 2026! 
PP 
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Zahořanská 10 (běh okolo Pleše) letos již po páté… 

 

V neděli 28.5.2023 proběhl již 

pátý ročník závodu Zahořanská 10 – 

aneb okolo či kolem  Pleše.    

Na start se postavilo 142 běžců, 

z toho 72 dětí a 70 dospělých. 

Pořadatelé z SK Zahořany pro běžce 

nachystali jako již tradičně pěkný 

okruh přes vesnici Zahořany, přes 

louky a lesy v okolí Pleše se startem a 

cílem u místního hostince u Pepíčka. 

Hlavní trať na 10,2 km s převýšením 

cca 250m tvořily 2 okruhy s několika nepříjemnými stoupáními od Zahořanského rybníka na hřeben, 

dále k pomníku Sv.Václava na Pleši a také závěrečné stoupání obcí Zahořany až do cíle.  

Nejlépe se s nástrahami tratě vypořádal obhájce loňského vítězství a rekordman trati Zdeněk 

Zeman z Blatné v čase 38:59. V ženské kategorii pak v absolutním pořadí zvítězila Klára Krčilová z 

Mrače v čase 51:18. Jména vítězů v jednotlivých kategoriích jsou následující: M1 18-39 let: výše 

zmiňovaný Zdeněk Zeman, M2 40-49 let: Martin Fic z Dobříše v čase 40:59, M3 50-59 let: Jan 

Rechnovský z Prahy v čase 49:56, M4 nad 60 let: Jiří Turek z Chaloupek v čase 52:53. Mezi ženami 

pak zvítězila v kategorii Z1 18-35 let výše zmiňovaná Klára Krčilová, Z2 36-45 let: Lucie Kafková v 

čase 55:13 a Z3 nad 46 let: Radka Ficová z Dobříše v čase 51:29. Vítězové dospělých kategorií 

získali řemeslné  pivo z místního pivovaru v Kytíně.    

  
 

Pro méně "zkušené" běžce organizátoři vytyčili jeden okruh v délce 5,5 km, který absolutní 

vítěz Vladimír Douda prolétl v čase 24:05. Nejrychlejší ženou na této trati pak byla Martina Setunská 

v čase 27:08. Nejrychlejším juniorem David Kundrát z Praskoles v čase 23:41 a nejrychlejší 

juniorkou Kateřina Budošová ze Sedlice v čase 38.08.  

foto: Matouš Filipi 
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Pro děti byly k dispozici kratší tratě 100m, 200m, 400m, 800m a 1200m. Nejvíce obsazené 

byly závody dětí v kategorii do 5 let a 6-7 let. Dětských závodů se účastnilo  celkem 72 mladých 

nadějných sportovců a sportovkyň. Vítězové dětských kategorií obdrželi kromě plyšových zvířátek 

také domácí limonádu od partnera Tátův Sad z Líšnice.  

Z domácích borců a borkyň (SK Zahořany) se nejvíce dařilo Petru Mourkovi (2.místo v 

kategorii M3 50-59 let), Zuzaně Kadavé (3.místo na 5 km trati), Davidu Kulíkovi (4.místo v kategorii 

M1 18-39 let) a Karlu Bláhovi z BK Šibla (5.místo v kategorii M2 40-49 let).    

Přijďte i příští rok a to všichni, už se na Vás těšíme.    

Za SK Zahořany, David Horyna 

 

Fotbalisté HT Rum Zahořany hrají 3. ligu 

 

Naši fotbalisté v minulé sezóně dosáhli 

zatím největšího úspěchu od svého založení v roce 

2011. Ve své 23. sezóně skončili na 1. místě 4.ligy 

a postoupili do třetí nejvyšší soutěže. Hanspaulská 

liga se hraje na 8 lig a tedy 3. liga už je velmi dobrá 

úroveň fotbalu. Jako nováček soutěže jsme šli do 

letošní sezóny odhodláni bojovat o body a udržet 

tuto soutěž s co nejvyšším počtem bodů.  

 Dobře se nám podařil začátek soutěže, kdy 

z prvních dvou kol jsme si připsali dvě výhry. 

 

     NÁZEV  TÝMU     Z   V   R   P    skóre     B 

   1.   MISCH  MASCH       10    7    2    1      49:15      16 

   2.   ROZMETADLO  FC      10    7    0    3      54:39      14 

   3.   SPECIÁL  BRÁNÍK B      10    6    1    3      40:28      13 

   4.   MĚSTSKÁ  POLICIE      10    6    1    3      36:27      13     

   5.   VIKI  TEAM      10    6    0    4      44:44      12 

   6.   HT RUM  ZAHOŘANY       10    5    1    4      34:23      11 

   7.   TORPEDO  OHROBEC       10    5    1    4      40:36      11 

   8.     LA FAMIGLIA       10    3    2    5      30:28         8 

   9.    PFEFRS       10    3    2    5      31:39       8 

  10.   STEVE       10    3    1    6      27:44       7 

  11.   ÚDERKA  ŽIŽKOV       10    3    0    7      31:56       6 

  12.   REAL  TIDE XXL      10    0    1    9      17:55       1 

 

foto: Matouš Filipi 

Tabulka, 3.B. po 10.kole 
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V dalších kolech jsme se snažili nausnout na vavřínech. Postupně jsme se dostali až 

neuvěřitelně do boje o postup do 2. ligy. Myšlenky na další postup se nám ale rozplynuly jak pára 

nad hrncem vzhledem k několika prohrám. Nakonec jsme velmi rádi, že po deseti kolech držíme 

11ti bodový zisk. Do konce soutěže zbývá už jen jedno kolo a my se můžeme s jistotou těšit na 

souboje ve 3. lize i příští sezonu. Držte nám pálce! HTRZ. 

 

 

SDH Zahořany 

Dne 28. ledna tohoto roku se uskutečnila na sále Hostince u Pepíčka valná hromada našeho 

sboru, která měla za úkol zhodnotit činnost v roce minulém. Za hojné účasti členů sboru a příznivců 

naší myšlenky jsme poukázali na všechny naše splněné cíle, především na poli práce s hasičskou 

mládeží, kde jsme dosáhli vynikajících výsledků. Neopomněli jsme také vyhodnotit proběhlé výročí 

uplynutí 110. let od založení. Konstatujeme, že šlo o velmi důstojnou akci, která spojila historii, se 

současným nastavením našeho sboru. 

25. března jsme pořádali tradiční hasičský ples. K plesu chceme 

prvně dodatečně poděkovat Všem sponzorům za jejich dary, členské 

základně za příkladnou přípravu, na které se podíleli členové výboru a 

mládež SDH. Sál byl zcela zaplněn, třpytivě se blyštící tombola o 250 

cenách a výborná nálada podtrhla celou atmosféru hasičského plesu. 

Všem děkujeme za účast a slibujeme, že další roky ples zachováme. 

Další jarní akce se týkali především brigádnické činnosti kolem 

zázemí hasičské zbrojnice a hasičského sportu. Sběr železného šrotu 

napomohl opět k očištění naší obce od starého železa a harampádí, které 

se nevyužije a našim dětem se, za utržené peníze může zakoupit nějaká 

věcná výzbroj jako hadice. Starosta sboru Petr Kučera zajistil požární 

hlídku při pořádání tradičních Čarodějnic. Jednotka naší obce měla v tomto 

zmiňovaném období dva výjezdy.  

PN 

foto: Petr Kučera 

foto: Matouš Filipi 
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Zahořanské děti ovládly okresní kola 

Hasičská mládež u nás ve sboru čítá 64 členů včetně dorostu do 18 let. Na toto množství 

máme 6 proškolených vedoucích a trenérů. Počasí nám z kraje roku vůbec nepřálo, proto jsme 

tréninky realizovali v hasičárně či v sokolovně v Nové Vsi. Příprava se týkala 2 družstev přípravky, 

mladších, jedno družstvo starších a dorostenky/dorostenci. 

První velké závody jsme absolvovali ve Stříbrné Lhotě, kde jsme si vyuzlovali první místa ve 

všech kategoriích. Celostátní Hra Plamen odstartovala 23. dubna na atletickém stadionu v Praze, 

kde naše přípravka vyhrála 2 disciplíny a v jedné získali místo druhé. Mladší žáci nikoho nenechali 

na pochybách, že jsou nejlepší v okrese a ve strhujících soubojích všechny disciplíny vyhráli. Starší 

žáci pro nás utrpěli velkou nespravedlnost při hodnocení štafety dvojic, a tak odjížděli mírně 

zklamaní, ale s vidinou, že ostatní štafety vyšly dobře. 

Hlavní závody celostátní Hry Plamen se odehrály v Masečíně kousek za Bojanovicemi. 

Rekordní počet závodníků jsme museli odvést autobusem, protože náš hasičský Transit by takové 

množství nepobral. 

  

A co výsledky – požární útoky CTIF (mezinárodní disciplína) jsme měli bez trestných bodů a 

útoky klasické s vodou byly ten den nejrychlejší. 

Starší žáci se na konci vyhlášení dozvěděli, že právě zahořanské děti pojedou reprezentovat náš 

okres do kola krajského. Dětem posíláme i touto cestou obrovskou gratulaci za jejich píli. 

Celkové výsledky v okresním kole mládeže 2022/2023: 

Přípravka - ÁČKO 1. místo, BÉČKO 4.místo z 8 družstev 

Mladší žáci – ÁČKO 1.místo, BÉČKO 6.místo z 20 družstev 

Starší žáci – 2.místo, ale s právem postupu do kola krajského 

Tyto úspěchy děti oslavily u hasičské zbrojnice. 
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Požární sportovci navazují na úspěchy mládeže 

Nejen děti, ale i družstvo dorostenek, žen a mužů se připravovali na postupové závody. 

Přípravu též ovlivnilo i jarní mrazivé počasí, které nám neumožnilo dřívější přípravu. Tréninky na 

požární útok a štafetové běhy jsme, ale stačili v měsíci květnu dohnat. 

Dne 7. května jsme museli u nás na hřišti uspořádat mimořádně základní kolo PS, jelikož 

původně pořádající SDH Klínec se stále vyrovnávalo s úmrtím svého člena a v Čisovicích byl 

problém se zničenou dráhou od divokých prasat. I tak jsme rádi přivítali u nás kolegy hasiče z okolí. 

Muži vyhráli a ženy taktéž, to nám zajistilo postup do okresního kola, které bylo plánované u nás na 

27. května.  Okresní sdružení Praha – západ nemá v této době jiné bezplatné sportoviště, než to 

naše, a tak se po roce u nás opět setkala nejlepší družstva požárního sportu. Ženské a mužské 

štafety domácích celků vyhráli a požární útoky potvrdily náš postup do krajského kola, které se bude 

konat 17 – 18.6 ve Vlašimi. V dorostu hlásíme postup na kraj v kategorii dorostenek, jednotlivci: 

Eliška Engelová, Jiří Fous a Ondřej Janíček. Celá soutěž se, ale neobešla bez zranění, proto 

přejeme závodníkům, kteří si odnesli z našeho kolbiště nějaký úraz – brzké uzdravení. 

  

 

Slovo závěrem 

Vážení spoluobčané, kamarádi a přátelé, 

velice si vážíme Vaší shovívavostí s naší činností, především v okolí naší hasičské dráhy. Víme, a 

jsme si vědomi, že je to někdy s námi hasiči těžké. Věříme, že naše činnost vede k výchově a 

vzdělávání hasičské mládeže pro naší obecní budoucnost, že pomůžeme vychovat platné členy 

naší obce, kteří místo vandalismu, průšvihům kvůli nápadům z dlouhé chvíle, se spíše budou 

realizovat ve sportu, pomoci obci a dalším aktivitám přínosným naší obci, regionu. 

Děkujeme za pochopení a vážíme si Vaší podpory… 

 
PKš. 
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AKCE 2023 

 

Plán kulturních a sportovních akcí 

 

 

Datum Událost Místo konání 

28.1. Výroční valná hromada SDH hostinec U Pepíčka (sál) 

25.3. Hasičský ples hostinec U Pepíčka (sál) 

1. 4. Ukliďme Zahořany hostinec U Pepíčka 

30. 4. Čarodějnice hostinec U Pepíčka 

28.5. Zahořanská 10, běh okolo Pleše, (5.ročník)  hostinec U Pepíčka 

10.6. Zahořanský dětský den  hřiště u Rybníka 

17. 6. Hry bez hranic Jíloviště 

23. 6. Svatojánské notování  památník Sv. Václava 

24.6. Zahořanský PaddleFest  rybník Zahořany 

29. 7. Rum Zahořany CUP, malá kopaná, (13. ročník)  hřiště u Rybníka 

15 - 21.8. Kulturní léto v Kytíně  Kytín 

22 - 27.8. Sochařské sympozium bude upřesněno 

  2. 9. Memoriál Pepíčka Zamazala, nohejbal  hostinec U Pepíčka 

 16. 9. Svatoludmilské posvícení  Kaplička sv. Ludmily 

 27. 9. Svatováclavská vigilie  památník Sv. Václava 

25. 10. Lampionový průvod Kaplička sv. Ludmily 

 2. 12. Mikulášská besídka hostinec U Pepíčka (sál) 

16. 12. Vánoční kaplička Kaplička sv. Ludmily 

 

Dne 2.9. plánujeme po nohejbalovém turnaji letní kino. Včas Vás ještě budeme informovat. 

 

Termíny jsou předběžné a je možné, že dojde u některých akcí k úpravě termínu. Aktualizované termíny 

najdete na webových stránkách: www.zahorany.cz/plan-akci 

 

http://www.zahorany.cz/plan-akci
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ZÁBAVA 

 
 

Hádanky pro děti 

 

Hádanka 1 

Co roste kořenem vzhůru? 

 

Hádanka 2  

V závodě tě předběhne předposlední závodník, kolikátý běžíš? 

  

Hádanka 3 

Jednou dírou dovnitř,dvěma děrami ven,až když jste venku,teprve jste vevnitř. Co je to? 

  

Hádanka 4 

Mám dvě patky, každou na jinou stranu. Kdo jsem? 

  

Hádanka 5 

Má to 6 nohou, dvě hlavy, dva páry uší a chodí to po čtyřech. Co je to? 

  

Hádanka 6 

Má to zuby, ale nic to nejí. Co je to? 

  

Hádanka 7 

Kdo mě krmí, zmenšuje mě, kdo mi ubírá, zvětšuje mě.Kdo jsem? 

   

Hádanka 8 

Roste krejší u silnice,jehel má sám statisíce.Kdo je to? 

   

Hádanka 9 

Ve dne malá jako myš,v noci všechno přerostu. Když mě vidíš, nevidíš. 

 

 
Řešení: 
1 - horní zuby, 2 – předposlední, 3 – kalhoty, 4 – chleba, 5 - žokej na koni, 6 - pila / hřeben, 7 – 
jáma, 8 - jehličnatý strom (smrk, jedle, borovice,..), 9 – tma 
 

Zdroj: https://zabav-deti.cz/ 

 

https://zabav-deti.cz/
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ZÁBAVA 

 

Spojovačka podle čísel 

  
Zdroj: https://zabav-deti.cz/ 

 

Najdi cestu 

 

Zdroj: https://www.zoochleby.cz/ 

https://zabav-deti.cz/
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BLÍŽÍ SE AKCE 
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